
Sprawozdanie z pracy wójta między sesjami – marzec 2023 

27 lutego – posiedzenie Zarządu Gminnego OSP w sprawach bieżących, głównie związanych 

z możliwością pozyskania dofinansowań oraz wniosków składanych przez jednostki. 

3 marca – w Stargardzie odbyło się podsumowanie działań strażackich w 2022 r. w powiecie. 

Spotkanie połączone było z uroczystym przekazaniem nowych wozów strażackich dla PSP.  

3 marca – w urzędzie gminy odbyło się spotkanie Wicemarszałka Olgierda Kustosza oraz 

pracowników Urzędu Marszałkowskiego z przedstawicielami organizacji pozarządowych, 

stowarzyszeń, kół gospodyń i sołtysów. Spotkanie dotyczyło już ogłoszonych oraz 

planowanych konkursów organizowanych przez Urząd Marszałkowski, a także naborów 

wniosków o dofinansowanie różnego rodzaju przedsięwzięć. 

10 marca – z inicjatywy naszej gminy odbyło się spotkanie wszystkich włodarzy gmin 

nadmiedwiańskich oraz Prezydenta Stargardu. Celem było omówienie możliwości współpracy 

w zakresie rozwoju potencjału jeziora Miedwie. Wspólnie zdecydowaliśmy o podjęciu działań 

zmierzających do opracowania spójnej koncepcji zagospodarowania terenów wokół jeziora. 

10 marca – z okazji Dnia Sołtysa wszyscy sołtysi otrzymali zaproszenie na spotkanie w 

urzędzie gminy. W spotkaniu wzięło udział troje sołtysów (Kunowa, Motańca i Rekowa). 

14 marca – w Urzędzie Wojewódzkim odbyła się konferencja prasowa związana z 

przekazaniem umów o dofinansowanie w programie „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej”. Nasza gmina korzysta z tego programu już czwarty rok, w tym roku 

otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 44.556,60 zł. Realizujemy zadanie w miarę 

potrzeb, w tym roku zgłosiły się 2 osoby chętne do skorzystania z programu. Asystent pomaga 

w codziennych zadaniach, załatwianiu różnych spraw oraz uczestniczeniu w życiu społecznym.  

14 marca – odbyło się zebranie wiejskie w Niedźwiedziu, poświęcone głównie zmianom w 

przeznaczeniu środków z funduszu sołeckiego. 

15 marca – w Urzędzie Gminy Stargard odbyło się spotkanie włodarzy czterech gmin: 

Stargard, Warnice, Przelewice i Kobylanka ws. Związku Gmin Zlewni Jeziora Miedwie. Taki 

związek został utworzony w 2001 r. i jego celem były działania w zakresie ochrony wód, ziemi 

i powietrza oraz krajobrazu zlewni jeziora Miedwie. W 2011 r. podjęto działania zmierzające 

do likwidacji związku, lecz proces ten nie został zakończony. Niedawno otrzymaliśmy pismo 

z Urzędu Wojewódzkiego, ponieważ od kilkunastu lat nie były składane sprawozdania 

związku, a związek nadal figuruje w rejestrze ministerstwa. Należy więc dokończyć proces 

likwidacji, przy czym w pierwszej kolejności próbujemy odszukać kontakty do osób będących 

członkami komisji likwidacyjnej, aby zgodziły się zakończyć prace. Jeśli to się nie uda, 

będziemy musieli dokonać ponownej procedury wyłonienia przedstawicieli gmin do związku, 

następnie powołać nową komisję w celu likwidacji. 

21 marca – dokonaliśmy przeglądu terenów nad jeziorem Miedwie w celu ustalenia zakresu 

prac niezbędnych do wykonania przed sezonem letnim. Jest bardzo wiele do zrobienia, między 

innymi należy wymienić elementy drewniane na pomostach, ławkach i widowni amfiteatru, 

impregnacja mola, ławek i widowni, prace porządkowe na terenach zielonych. Prac 

remontowych wymagają również pomieszczenia i zejście do amfiteatru. 



23 marca – odbyła się rozprawa w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym ze skargi na 

uchwałę z 2015 r. w sprawie przyjęcia planu zagospodarowania dla terenów w obrębie 

Motaniec i Bielkowo. Wyrok zapadnie 6 kwietnia. 

23 marca – wizyta Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w sprawie zakupu 

urządzenia do przeglądów masek i aparatów powietrznych. Na urządzenie będą się składały 

wszystkie gminy powiatu, koszt na jedną gminę ok. 3 tys. zł. Dzięki temu wszystkie jednostki 

będą mogły dokonywać nieodpłatnie przeglądów w siedzibie PSP. 

25 marca – odbyło się walne zebranie OSP Reptowo. 

26 marca – odbyło się walne zebranie OSP Kunowo. 

27 marca – w Chociwlu odbyło się spotkanie włodarzy powiatu. Tematem były sprawy 

bieżące, m.in. stawki za wodę i ścieki, zakup urządzenia zaproponowany przez Komendanta 

PSP, organizacja i terminy zawodów strażackich i innych imprez na terenie gmin. 

27 marca – odbyło się walne zebranie Stowarzyszenia Szczecińskiego Obszaru 

Metropolitalnego, którego celem było podjęcie uchwały o fazowaniu projektu SKM. Dzięki 

temu pozostaną środki do wykorzystania na cele związane z transportem publicznym – 

zgłosiliśmy projekt polegający na zakupie busów elektrycznych do organizacji transportu na 

terenie gminy, by umożliwić mieszkańcom dotarcie do punktu przesiadkowego. 

28 marca – w komendzie Powiatowej Straży Pożarnej odbyło się spotkanie wójtów i 

burmistrzów powiatu z Komendantem PSP w sprawach związanych z funkcjonowaniem 

jednostek OSP. 

29 marca – odbyło się spotkanie z dyrektorami gminnych szkół w sprawie arkuszy 

organizacyjnych na rok szkolny 2023/24 oraz rekrutacji do klas pierwszych i oddziałów 

przedszkolnych. W szkole w Kunowie z uwagi na dużą liczbę dzieci z obwodu powstaną dwie 

klasy pierwsze, co wymusi pracę w systemie zmianowym. W szkole w Kobylance również będą 

utworzone dwie klasy pierwsze, a w Reptowie jedna (według stanu aktualnego, ale może on 

ulec zmianie z końcem wakacji, ponieważ pozostało niewiele wolnych miejsc i w przypadku 

zgłoszenia się większej liczby dzieci z obwodu, może wystąpić konieczność utworzenia 

drugiego oddziału). Jeśli chodzi o oddziały przedszkolne, w każdej ze szkół powstanie jeden 

taki oddział. 

Trwają inwestycje gminne: budowa drogi w Jęczydole (obecnie toczą się prace związane z 

budową kanalizacji deszczowej oraz roboty na ulicy Magnolii), budowa drogi Reptowo-

Morzyczyn, budowa kanalizacji na ul. Cichej. Dobiega końca inwestycja budowy chodnika w 

Motańcu – wykonawca przewiduje zakończenie prac na przełomie kwietnia i maja. Do końca 

kwietnia planowane jest także zakończenie remontu świetlicy w Bielkowie. Na ukończeniu jest 

również koncepcja projektowa drogi w Cisewie, prawdopodobnie w kwietniu odbędą się 

konsultacje z mieszkańcami. Trwają prace projektowe związane z parkingiem w Morzyczynie 

oraz drogą w Reptowie 

Wyłoniliśmy w przetargu wykonawcę inwestycji budowy kanalizacji w Reptowie. Wpłynęło 

5 ofert w kwotach od 5,5 do 7,3 mln zł. Zadanie będzie realizowane w formule „zaprojektuj i 

zbuduj”. Zakończenie inwestycji przewidujemy na połowę roku 2025. Zadanie będzie tak 



wykonane, żeby w następnym etapie bez problemu (bez konieczności dodatkowych kosztów) 

włączyć Niedźwiedź. 

Jak co roku złożyliśmy wniosek i otrzymaliśmy dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w programie usuwania wyrobów zawierających azbest. Tegoroczne 

dofinansowanie wynosi 7.020 zł. 

W edycji programu Polski Ład związanej z ochroną zabytków złożyliśmy dwa wnioski: na 

renowację lapidarium w Kobylance oraz przebudowę świetlicy w Kunowie, na kwoty 

odpowiednio 1,5 oraz 2 mln zł. Program dopuszcza ubieganie się o dofinansowanie prac przy 

obiektach wpisanych do rejestru Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków lub do Gminnej 

Ewidencji Zabytków. 

22 marca odbył się odbiór odcinka ulicy Długiej w Zieleniewie tzw. sięgacz. Prace zostały 

odebrane bez uwag. Wykonawcą była firma BUD-PAK ze Stargardu. Wartość robót wyniosła 

315 tys. zł. Informację o zakończeniu tej inwestycji zamieściłam na profilu wójta na portalu 

społecznościowym, co spotkało się z co najmniej dziwnym wpisem klubu „Porozumienie dla 

Kobylanki”. Zawiera on szereg nieprawdziwych informacji, a także wzajemnie sprzecznych 

twierdzeń (np. z jednej strony panie radne Orzoł i Grabowska twierdzą, że pilotowały tę 

inwestycję od początku do końca, z drugiej – że czegoś nie wiedziały, że dowiedziały się 

przypadkiem. Przypomnę więc kolejność wydarzeń w tej sprawie: 

3 września 2021 została zawarta umowa na wykonanie dokumentacji projektowej pn.: 

Opracowanie kompletnej dokumentacji projektowej przebudowy dróg wewnętrznych w 

Morzyczynie-Zieleniewie: ul. Długa-sięgacz, ul. Jasna, ul. Fieldorfa, ul. 3 Maja, ul. Pileckiego, 

ul. Popiełuszki, ul. Tęczowa, ul. Wyszyńskiego” z terminem realizacji do 31 lipca 2022 r. 

(wartość umowy 36 900 zł brutto). Informacja o tym została przekazana radnym na sesji we 

wrześniu 2021 roku. Wówczas na wniosek radnych Orzoł i Grabowskiej został zmniejszony 

zakres umowy tylko do ulicy Popiełuszki i sięgacza. W związku z tym 7 października 2021 

został zawarty aneks do umowy i zmniejszono wartość wynagrodzenia wykonawcy do 18 450 

zł brutto. Termin wykonania projektu został ustalony na 28.02.2022 r. i dotrzymany 

(dokumentacja została wykonana w grudniu 2021 i opłacona w styczniu 2022). Swoją decyzją 

panie radne naraziły gminę na straty, bo za drugie 18 450 zł mielibyśmy dziś zaprojektowane 

dodatkowo 6 bocznych uliczek. 

Na sesji w styczniu 2022 r. w swoim sprawozdaniu informowałam o zakończeniu 

projektowania tych dwóch dróg. Twierdzenie, że cokolwiek było ukrywane, a panie radne 

dowiedziały się o czymś przypadkiem, jest zwyczajnym kłamstwem. 

We wrześniu 2022 r. radni uchwalili środki na budowę tej drogi, w listopadzie ogłosiliśmy 

przetarg, 9 grudnia podpisaliśmy umowę z wykonawcą, a 22 marca br. droga została odebrana. 

Decyzją Prezesa Instytutu Pamięci Narodowej w Szczecinie – na wniosek Gminy Kobylanka – 

mogiła podporucznika Władysława Lutomskiego ps. „Lech” na cmentarzu komunalnym w 

Kobylance została uznana za grób weterana walk o wolność́ i niepodległość́ Polski. Obiekt 

został wpisany do tworzonej przez Biuro Upamiętniania Walk i Męczeństwa IPN ewidencji 

pod numerem 5421. Wraz z oficjalnym zawiadomieniem w tej sprawie do Urzędu Gminy w 



Kobylance została przekazana tabliczka do zamieszczenia na nagrobku podporucznika 

Lutomskiego. Oficjalna uroczystość́ towarzysząca tej czynności zaplanowana została na 14 

kwietnia 2023 r. o godz. 15.00 na cmentarzu komunalnym w Kobylance. 

Decyzja Prezesa IPN umożliwi Gminie Kobylanka złożenie wniosku do szczecińskiego 

oddziału IPN o dofinansowanie wymiany nagrobka ppor. Władysława Lutomskiego. 

Projekt „Strefa Miedwie – poszukując historii”, którego współtwórcą jest Gmina Kobylanka, 

otrzymał 40 tys. zł dofinansowania z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego na 

realizację formy architektoniczno-przestrzennej upamiętniającej jeńców wojennych i 

pracowników przymusowych obozu Gemeinschaftslager Belkow w latach 1941-45. Forma 

architektoniczno-przestrzenna zostanie usytuowana w bezpośrednim sąsiedztwie ogrodzenia 

jednostki wojskowej 102 Batalionu Ochrony w Bielkowie i będzie obejmowała fragment 

zrekonstruowanego ogrodzenia obozowego, płytę kamienną wraz z pamiątkową płytą 

mosiężną, plac z miejscami parkingowymi oraz tablice edukacyjne z informacjami na temat 

obozu, relacjami więźniów i efektach poszukiwań przeprowadzonych dotychczas przez „Strefę 

Miedwie”. W tym miesiącu został również złożony wniosek do Ministerstwa Obrony 

Narodowej o dofinansowanie tej inwestycji kwotą 20 tys. zł. Całość kosztów szacowana jest na 

83 tys. zł, stąd próba montażu finansowego z różnych źródeł. Uroczyste odsłonięcie pomnika 

zaplanowane jest na 1 września tego roku. 

Zostały zawarte umowy na remonty cząstkowe dróg gminnych (firma S-Probud, stawka 

602,70 za tonę wbudowanej masy bitumicznej) oraz koszenie poboczy i terenów 

komunalnych (firma Gota Grzegorz Olszewski, stawka za m2 poboczy 0,18 zł, terenów 

komunalnych 0,14 zł, zamiatanie jezdni 0,30 zł). Jesteśmy na etapie finalizowania 

postępowania przetargowego na remonty dróg gruntowych. Wpłynęły trzy oferty na kwoty 

238.000 zł, 199.800 zł i 328.235 zł, przy czym umowa przewiduje możliwość zwiększenia 

zakresu robót do 70% - co wykonawcy zawsze biorą pod uwagę. W ubiegłym roku wartość 

robót w przetargu wyniosła ok. 430 tys. zł, a faktycznie wykonane zostało dużo więcej i wraz 

z remontami cząstkowymi wydaliśmy na gminne drogi ponad 800 tys. zł. Dzięki temu w tym 

roku będzie mniej prac koniecznych do wykonania, jednak kwota 200 tys. zaplanowana przez 

radnych w budżecie na pewno nie będzie wystarczająca. 

Kontynuowane są kontrole zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Kontrola przebiega zgodnie z planem i harmonogramem zawartym w zarządzeniu. 

Do urzędu wpłynęło wiele sygnałów od mieszkańców niezadowolonych z wprowadzenia 

limitu na brązowe worki i braku możliwości oddawania bioodpadów zielonych do GPZO. 

Natomiast pozytywny oddźwięk wywołały usługi polegające na odpłatnym oddawaniu 

odpadów poremontowych i wielkogabarytowych. Przez 1,5 miesiąca wpływy z opłat za 

dodatkowe usługi wyniosły 4.940 zł. Rozważamy rozwiązanie umożliwiające odpłatne 

oddawanie do GPZO bioodpadów zielonych w starych workach, po ich zważeniu – w tym celu 

niezbędne byłoby wprowadzenie zmian do uchwały i ustalenie stawki za kilogram bioodpadów 

zielonych. To rozwiązanie pozwoliłoby na wykorzystanie starych worków, które wciąż wielu 

mieszkańców posiada. 



1 lutego minął termin składania wniosków na dodatek elektryczny, wpłynęło 68 wniosków, 

pozytywnie rozpatrzono 67 – wypłaty dodatków muszą być zrealizowane do 31 marca. 

GOPS przypomina o możliwości składania wniosków o zwrot podatku VAT za gaz ziemny 

– o ten zwrot można się ubiegać przez cały rok 2023. Do wniosku należy dołączyć fakturę oraz 

dowód zapłaty. Do złożenia wniosku uprawnia dochód na osobę nie wyższy niż 2100 zł w 

przypadku gospodarstwa jednoosobowego oraz 1500 zł w przypadku gospodarstwa 

wieloosobowego. 

Osoby zainteresowane otrzymaniem żywności z Programu Operacyjnego Pomoc 

Żywnościowa 2014-2020 zobowiązane są do zgłoszenia się do GOPS w celu sprawdzenia 

sytuacji dochodowej i ewentualnego zakwalifikowania do otrzymania pomocy. Kryterium 

dochodowe wynosi 1320 zł na osobę w rodzinie oraz 1707,20 dla osoby samotnej. Termin 

zgłaszania upływa 21 kwietnia. 


